



## 重要通知

婚姻監禮人須遵從條例中與婚姻監禮人有關的條文規定及婚姻監禮人的實務守則。

根據條例第 5H(2)條，如婚姻監禮人不再符合 (a) 在他獲委任時有效的條例中附表 4 所訂明的任何條件；或 (b) 在其委任最近一次獲續期時有效的附表 4 所訂明的任何條件，(視何者屬適當而定)他須在不再符合有關條件的 14 天內以書面將此事通知登記官。任何婚姻監禮人無合理辯解而違反第 5H(2) 條，即屬違法，可處第 3 級罰款，即港幣一萬元正。

若違反實務守則，婚姻監禮人的委任可被暫時吊銷或撤銷，並可能須接受所屬專業團體的紀律處分。

香港特別行政區政府  
入境事務處  
2021 年 5 月



## Important Notice

A civil celebrant is obliged to comply with the provisions in the Ordinance in relation to civil celebrants and the Code of Practice for Civil Celebrants of Marriages (“the CoP”).

In accordance with section 5H(2), if a civil celebrant ceases to meet any criterion prescribed in Schedule 4 of the Ordinance as in force (a) at the time of his appointment; or (b) at the time of the latest renewal of his appointment, as may be appropriate, he shall, within 14 days of such cessation, notify the Registrar of Marriages in writing of such cessation. Any civil celebrant who without reasonable excuse contravenes section 5H(2) shall be guilty of an offence and shall be liable to a fine at level 3, HK\$10,000.

For any contravention of the CoP, a civil celebrant may have his appointment suspended or cancelled and may be liable to disciplinary proceedings by his professional body.

Immigration Department  
The Government of the Hong Kong  
Special Administrative Region  
May 2021